
M Jednostka Pomocnicza
/ ^ Gminy Miasta Toruń 

Rada Okręgu Nr 13
Posiedzenie Rady Okręgu nr 13 - Bydgoskie

z dnia 26.07.2022, spotkanie stacjonarne, SP nr 13

Lista obecności - członkowie RO nr 13:

1. Anna Lamers - zastępczyni przewodniczącego

2. Katarzyna Krynicka-Szroeder - sekretarz

3. Maria Pekasiewicz

4. Aldona Mackiwicz

5. Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko

Na spotkaniu obecni Radni Miasta Torunia: Margareta Skerska-Roman oraz Bartosz Szymański.

1. Akceptacja protokołu przełożona na kolejne spotkanie
2. Głosowanie nr 1 w sprawie przyjęcia porządku obrad (wniosek A. Kasiorkiewicz-Demko w 
sprawie przełożenia pktu nr 9 przed pkt nr 6): 5 za.
3. Uschnięte drzewa - przy Kraszewskiego przed Matejki od Ronda Herberta, na Tujakowskiego przy 
wjeździe do banku, wierzby plączące przy fontannie Matematyki (należy sprawdzić stan). Drzewo róg 
Kochanowskiego i Krasińskiego-już bez konarów, należałoby obsadzić pnączem. Drzewa za 
pomnikiem Piłsudskiego wymagają pielęgnacji, 
Głosowanie nr 2 w sprawie zgłoszenia wskazanych drzew do wycięcia i pielęgnacji - 5 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się.
4. A. Kasiorkiewicz-Demko - pomysł na kampanię społeczną jak poradzić sobie z psimi odchodami i 
śmieciami na Bydgoskim Przedmieściu. Na podstawie głosów mieszkańców opracować pozytywną 
kampanię, prowadzoną sukcesywnie, problem po problemie. W następnej kolejności zebrać 
opinie/pomysły co do zaradzenia problemom z parkowaniem.
B. Szymański - takie kampanie się już pojawiały, np.: "Odkupmy Toruń". M. Skerska-Roman - od 0,5 
roku trwa batalia o przywrócenie kampanii. Była prowadzona przede wszystkim w szkołach. Podobno 
przełożona jest na 3 kwartał.
B. Szymański - można przywrócić podatek od psa, ale to trudny temat.
A. Kasiorkiewicz-Demko - kampania będzie miała sens jeżeli będą środki na działalność RO. Czekamy 
na odzew Miasta.
5. BigBagi - problem z niszczeniem terenów zielonych przez ustawiane na nich worki typu Big-Bag oraz 
problem z ich wielomiesięcznym zaleganiem w przestrzeni miasta i na ciągach komunikacyjnych.
A. Lamers - pomysł portalu „Śmieciara", na którym byłyby piętnowane naganne zachowania 
zaśmiecania i niszczenia własnej przestrzeni przez mieszkańców, ale też byłyby umieszczane pisma do 
MPO. MPO do tej pory raczej radzi mieszkańcom, jak obejść przepisy i nie występować o „zajęcie pasa 
drogowego", co jest konieczne, jeśli big-bag ma być ustawiony np. na chodniku. MPO radzi ustawiać 
big-bagi na terenach zielonych. Formalnie, jeżeli ktoś uzyska zgodę na zajęcie pasa drogowego, 
zajmuje go aż do czasu odbioru big-baga przez służby komunalne. MPO ma na to formalnie 3 
tygodnie.
A. Kasiorkiewicz-Demko - prywatne firmy są tańsze i działają szybciej.
Głosowanie nr 3 w sprawie wniosku do MPO o przestrzeganie czasu odbioru oraz skrócenie czasu 
odbioru max. do tygodnia.: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
6. Mieszkanka Marta Jatczak - prośba o wniosek do Miasta w sprawie zwiększenia częstotliwości 
kursów autobusu nr 5 - obecnie kursuje co 30 min.
7. Udział w Święcie Bydgoskiego Przedmieścia - propozycja udziału pod postacią otwartego spotkania



RO w Parku na Bydgoskim Przedmieściu. Połączenie spotkania z akcją „Kawa z Radnym" - deklaracja 
obecności od radnej Marga rety Skerskiej-Roman. Wniosek o druk ulotek, na której awers poświęcony 
informacjom o RO, rewers - informacje o możliwościach działania w sprawach miejskich samych 
mieszkańców. Druk ze środków RO.
Głosowanie nr4 w sprawie powyższej formy udziału RO nr 13 w Święcie Bydgoskiego Przedmieścia- 
5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących
8. Problem Audytu Krajobrazowego - obecnie gminy otrzymały do zaopiniowania projekt zakresu 
audytu środowiska, który ma być przeprowadzony dla całego województwa. Projekt został rozesłany 
do zaopiniowania do gmin z prośbą o uwagi. Dopiero po zebraniu uwag z gmin możliwe są konsultacje 
społeczne. Aktualnie znamy efekt głosowania nad tym projektem radnych toruńskich. W głosowanym 
przez projekcie pojawia się propozycja rozszerzenia stref krajobrazu chronionego, co gmina Miasto 
Toruń zaopiniowała negatywnie i przedstawiła szereg uwag.
M.in. w głosowanym projekcie obszar Parku na Bydgoskim objęty jest ochroną razem z terenem 
planowanego nowego mostu zachodniego. Miasto w wydanej opinii chce ograniczenia tego obszaru 
chronionego.
Należy pilnować terminów konsultacji społecznych tego projektu. Będzie to najprawdopodobniej w 
drugiej pot. sierpnia.
9. Wolne wnioski
9.1. Ustawienie przystanków,
9.2. Przyspieszenie kursów autobusu nr 5
9.3 Problem z parkowaniem hulajnóg
B. Szymański - Sopot poradził sobie z problemem obciążając użytkowników za parkowanie poza 
miejscami do tego wskazanymi. Co oczywiście wymaga wyznaczenia takich miejsc do legalnego 
zaparkowania hulajnóg. Wówczas możliwe będzie również obciążenie użytkownika kosztem 
odholowania nieprawidłowo zaparkowanego jednośladu.
Głosowanie nr 5 w sprawie wniosku do Miasta o wyznaczenie parkingów dla hulajnóg i 
wprowadzenie opłat za odholowanie (na koszt ostatniego użytkownika), oraz o wprowadzenie 
jasnego i zwięzłego regulaminu użytkowania hulajnóg miejskich: 5 za, 0 wstrzymujących się, 0 
przeciw.
9. 4 Wnioski po spotkaniu roboczym z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków
A. Lamers - Miejski Konserwator Zabytków jest urzędnikiem pracującym dla Prezydenta Miasta. 
Zgadza się na wszystkie inwestycje planowane przez Prezydenta, a ich dopasowanie do chronionej 
przestrzeni zabytkowej pozostawia zawsze wiele do życzenia.
Należy przygotować pismo wskazujące złe realizacje miejskie, piętnujące niszczenie chronionej 
przestrzeni przez inwestycje Miasta. Należy wnioskować o wypowiedzenie umowy z 2004 roku, na 
mocy której większość uprawnień konserwatorów wojewódzkich przejęli konserwatorzy miejscy (tam, 
gdzie zostali powołani). Instytucja MKZ, jako urzędu Miasta, zawsze będzie wypełniała polecenia 
przełożonego, czyli Prezydenta Miasta. W piśmie należy zawrzeć postulat przejęcia po wypowiedzeniu 
umowy z 2004 r. przeszkolonych pracowników i zorganizowanego biura MKZ przez biuro 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków.
Przygotowane pismo rozesłać do gazet.
Głosowanie nr 6 - 5 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw.
9.5 Zielniki w Parku Miejskim
A. Lamers - po odbiorze prac w Parku Miejskim okazało się, że zostały dla mieszkańców 
przygotowane donice/miejsca do samodzielnego lub społecznego zaaranżowania. Należy 
poinformować mieszkańców, ponieważ o tym nie wiedzą.
Głosowanie nr 7 - 5 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw.
9.6 Częstsze kursowanie tramwaju nr 5 - co najmniej co 5 min
Głosowanie nr 8 - 5 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw.
9.7 Przystanek na ul. Przybyszewskiego to obecnie tylko mała ławeczka, podczas, gdy większa jest 
naprzeciwko, w miejscu przystanku tymczasowego. Zamienić.
Głosowanie nr 9 - 5 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw.



9.8 Wprowadzenie czytelnych rozkładów jazdy na każdym przystanku.
Głosowanie nr 9 - 5 za, 0 wstrzymujących się, O przeciw.
10. Ustalono termin kolejnego spotkania RO podczas Święta Bydgoskiego Przedmieścia.
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